

Mit den folgenden Deutschnachweisen können Sie an der Viadrina studieren:

Deutsche Sprachprüfung für den Hochschulzugang (DSH):

Die DSH öffnet Ihnen den Zugang zum Studium und wird von allen Hochschulen in Deutschland als Sprachnachweis anerkannt, wenn Sie die Prüfung mindestens auf dem Niveau DSH-2 (DSD II) bestehen.

Die DSH Prüfung kann man direkt an deutschen Universitäten ablegen, auch an der Viadrina. Das Sprachenzentrum der Europa-Universität Viadrina bietet einen Vorbereitungskurs für diese Prüfung an, als Teil der Studienvorkurse. Informationen zur DSH-Prüfung (z.B. das genaue Datum der Prüfung) liegen dem Zulassungsbescheid bei. Bei Fragen kann man sich an das Sprachenzentrum wenden.

DSH: <https://www.sz.europa-uni.de/de/lektorate/deutsch/dsh/index.html>

Test Deutsch als Fremdsprache (TestDaF):

Deutschkenntnisse können auch mit dem TestDaF nachgewiesen. Dieser Test kann bei TestDaF-Instituten auf der ganzen Welt abgelegt werden. Um an der Viadrina zu studieren, braucht man in allen vier Prüfungsteilen mindestens das Niveau 4 (TDN 4).

TestDaF Institut: <http://www.testdaf.de>

Deutschsprachiger Sekundarschulabschluss (Abitur):

Als Deutschnachweis gilt das deutsche Abitur, sowie diesem gleichgestellte deutschsprachige Sekundarschulabschlüsse aus z. B. Österreich und der Schweiz.

Deutsches Sprachdiplom der Kultusministerkonferenz (DSD):

Auch das Deutsche Sprachdiplom der Kultusministerkonferenz - 2. Stufe (DSD II) mit dem Niveau C1 in allen 4 Teilprüfungen wird akzeptiert.

Deutsches Sprachdiplom (DSD): <https://www.kmk.org/themen/deutsches-sprachdiplom-dsd.html>

Sprachdiplom des Goethe-Instituts (GDS):

Ein weiterer anerkannter Sprachnachweis ist das Große Deutsche Sprachdiplom / Goethe-Zertifikat C2 (GDS) des Deutschen Goethe-Instituts.

Goethe-Zertifikat: <https://www.goethe.de/de/spr/prf.html>

Studium in Deutschland:

Wer ein deutschsprachiges Studium an einer deutschen Hochschule mit mindestens 6 Semestern Regelstudienzeit erfolgreich absolviert hat, braucht keinen weiteren Sprachnachweis.

Studienkolleg / Feststellungsprüfung:

Wer an einem deutschen Studienkolleg (Feststellungsprüfung) eine gleichwertige Sprachprüfung bestanden hat, braucht keinen weiteren Sprachnachweis.

Die Europäischen Sprachzertifikate Prüfung (telc):

Der Nachweis der Sprachprüfung "telc Deutsch C1 Hochschule" mit der Gesamtnote "gut" (d.h. mind. 172 Punkte) ist als ausreichender Deutschnachweis anerkannt. Die gemeinnützige telc GmbH ist Vollmitglied in der "Association of Language Testers in Europe" (ALTE). telc Sprachprüfungen können an über 3.000 Prüfungszentren in 20 Ländern abgelegt werden, darunter Volkshochschulen und private Sprachschulen.

Weitere Informationen zu telc: <http://www.telc.net>

You can study at Viadrina with the following German language certificates:

German Language Test for University Entrance (DSH):

The DSH opens the door for you to study and is recognized by all universities in Germany as proof of language proficiency if you pass the exam at least at the DSH-2 (DSD II) level.

The DSH exam can be taken directly at German universities, including Viadrina. The Language Center of the European University Viadrina offers a preparation course for this exam as part of the study preparation courses. Information about the DSH exam (e.g. the exact date of the exam) is enclosed with the letter of admission. If you have any questions, please contact the Language Center.

DSH: <https://www.sz.europa-uni.de/de/lektorate/deutsch/dsh/index.html>

Test of German as a Foreign Language (TestDaF):

German language skills can also be verified with the TestDaF. This test can be taken at TestDaF institutes all over the world. In order to study at Viadrina, you need at least level 4 (TDN 4) in all four parts of the test.

TestDaF Institute: <http://www.testdaf.de/>

German-language secondary school leaving certificate (A level, high-school diploma):

Proof of German is the German Abitur, as well as equivalent German-language secondary school qualifications from, for example, Austria and Switzerland.

German Language Diploma of the Standing Conference of the Ministers of Education and Cultural Affairs (DSD):

The German Language Diploma of the Conference of Ministers of Education and Cultural Affairs - 2nd level (DSD II) with level C1 in all 4 partial examinations is also accepted.

German Language Diploma (DSD): <https://www.kmk.org/themen/deutsches-sprachdiplom-dsd.html>

Language diploma of the Goethe-Institut (GDS):

Another recognized language certificate is the Großes Deutsches Sprachdiplom / Goethe-Zertifikat C2 (GDS) from the German Goethe-Institut.

Goethe certificate: <https://www.goethe.de/en/spr/prf.html>

Studies in Germany:

Anyone who has successfully completed a German-language course of study at a German university with a standard period of study of at least 6 semesters does not need any further proof of language proficiency.

Studienkolleg / assessment test:

Anyone who has passed an equivalent language test at a German preparatory college (assessment test) does not need any further proof of language proficiency.

The European Language Certificate Examination (telc):

The "telc Deutsch C1 Hochschule" with an overall grade of "good" (i.e. at least 172 points) is recognised as sufficient proof of German. The non-profit telc GmbH is a full member of the "Association of Language Testers in Europe" (ALTE). telc language exams can be taken at over 3,000 examination centres in 20 countries, including adult education centres and private language schools.

Further information about telc: <https://www.telc.net/en>